
 

 

Wrap-up Diner pensant Versterking impact onderzoek 
22 maart 2022, Fifth, Eindhoven 

 

Heel veel dank voor jullie bijdrage aan de boeiende avond waarin we uitvoerig spraken over 

impact van onderzoek. Het was niet alleen boeiend, ook lekker en goed voor het netwerk.  

Zoveel perspectieven in één ruimte is vrij uniek. Mijn doel vooraf bij dit diner pensant was om 

juist vanuit deze verschillende perspectieven een licht te schijnen op belangrijke kwesties 

rond impact. Dat is gelukt. Daarmee kan ik de activiteiten van het lectoraat, nu zes maanden 

na de start, eventueel herijken. Dus, dank jullie wel. 

 

De zes pitches deden hun werk: zij stimuleerden het gesprek aan de tafel. Wat nemen 

we mee?   

 

Van Richard Slotman (Regieorgaan SIA) leerden we hoe impact doorwerkt in de 

belangrijkste criteria die het regieorgaan SIA hanteert: goed onderzoek, de vraagarticulatie 

en het consortium. Daarbij is het belangrijk om de taal van het werkveld te spreken.  

 

Martje van Ankeren (Vereniging Hogescholen) daagde ons uit met de drieslag “doen, 

durven en de waarheid”. We moeten helder zijn over impact en het ook meten voor zover 

mogelijk.   

 

Gedeputeerde Elies Lemkes (landbouw, brede welvaart) nam ons mee in de grote transities 

waar de provincie voor staat. De kennisinstellingen kunnen een belangrijke rol spelen in het 

ontwikkelen van haalbare oplossingen. Hoe komen we voorbij de monitor?  

 

Richard van de Sanden (TU/e, Differ en KNAW) stelde vervolgens: meten is niet weten. 

Impact is het eindresultaat in een lang proces van output -> outcome -> impact. HBO’s 

kunnen dingen, daar ligt de meerwaarde.  

 

Maarten Steinbuch pakte deze lijn op een stelde dat het onderzoekspotentieel van de 

hogescholen met een factor 3 zouden moeten groeien. De wereld beweegt enorm en Europa 

wil zelfstandig worden. Daar liggen veel kansen.  

 

Michel Weeda (BOM/BIC) stelde vervolgens dat om impact te hebben er meer aandacht 

moet komen voor leven lang ontwikkelen. Mensen moeten namelijk ook leren omgaan met 

de innovaties. We moeten slimmer worden. 



 

 

Welke punten kwamen naar voren tijdens de tafelgesprekken? 

• Belang van productieve netwerken 

• Taal is een key issue als je verbinding wilt maken 

• Je kunt impact monitoren, maar ga ook verder. Beweging is niet altijd in cijfers te 

vatten. 

• De hogescholen zijn toegankelijk en hebben daardoor sneller impact.  

• Groei, groei en nog eens groei. Er liggen zoveel vraagstukken en kansen binnen de 

Brainport-regio.  

• Waarbij aan een aantal tafels werd opgemerkt dat impact niet alleen gaat over 

rendement, maar ook over ethische vraagstukken en de kunsten. 

• De hbo’s hebben een unieke positie, maar zijn zeker de gelijke van universiteiten 

voor wat betreft nieuwsgierigheid, kennis en kunnen. 

 

Ik dank jullie allen, mede namens Elphi Nelissen, nogmaals voor de inbreng. Het was een 

boeiende ervaring. De dialoog wordt vast op een ander moment voortgezet. En ik hou jullie 

op de hoogte! 

 

Margo Brouns 

Lector Versterking Praktijkgericht Onderzoek 

met inbreng van Maria Custers, Miranda Snoeren, Nienke Fabries, Sylvia Haerkens, Fancy 

van de Vorst en Cindy Ras. 

 


